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САВЕТ РОДИТЕЉА 

ОШ „ВУК КАРАЏИ“ 

УЛ. ЈАДРАНСКА ББ 

17530 СУРДУЛИЦА 

ТЕЛ/ФАКС:017/825-950 

ПИБ:100949975 

МАТИЧНИ БРОЈ:07284373 

ДЕЛЛОВОДНИ БРОЈ:621 
од 10. маја  2023. године 

З А П И С Н И К 

СА 5.  СЕДНИЦE САВЕТА РОДИТЕЉА ОШ „ВУК КАРАЏИЋ” У 

СУРДУЛИЦИ,  одржане дана 10. маја 2023. године,  са почетком  у 

18.00 часова,  у наставничкој канцеларије  школе 
 

         Седници присуствује укупно 32 члана  Савета родитеља, што је већина од 

укупног броја (41  представник одељења нижих и виших разреда – по један 

представник у 32 одељења, по два представника родитеља у 4 комбинована 

одељења у Биновцу, Алакинцу и Сувојници - 8 чланова,  и један представник групе 

ППП, што је укупно 41 члан Савета родитеља),  директор школе  Драгана Нешић и 

секретар Јелена Богдановић,  (у прилогу: потписи присутних чланова савета 

родитеља, дел.бр.620 од 10. 05. 2023.године). 

 Записник води секретар школе. Седница се снима диктафоном. (тонски 

запис у прилогу). 

 Председник Савета родитеља обавештава присутне чланове да је пре 

десатак дана одржана телефонска седница везана за допис који је послат 

председници Општине Сурдулица. Председник СР подсећа присутне да је допис 

везан за то да, уколико је могуће, општина изнађе начин и обезбеди средства за 

плаћање уџбеника ученицима. Председник информише присутне да је допис 

примљен  27. априла и да на жалост још нема никаквог одговора и искрено се нада 

да ће у најскорије време савет имати неки одговор, макар био и негативан. 

Председник наставља са седницом и захваљује се свим присутним 

члановима Савета родитеља што су се одазвали позиву и дошли у толиком броју.  

 Председник  предлаже  следећи:  

      ДНЕВНИ РЕД: 
1. Усвајање Записника са 4. седнице Савета родитеља, одржане 05. априла 

2023. године; 

2. Информисање Савета родитеља о активностима школе у вези кризне 

ситуације; 

3. Безбедност ученика; 

            4. Текућа питања; 

 

    Након гласања једногласно је усвојен предложени дневни ред. 

  

1) Председник отвара прву тачку дневног реда и  упознаје чланове Савета  са 

садржином записника са 4. седнице Савета одржане дана 05. 04. 2023. године 
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(Записник је сачињен у писаној форми и одштампано је 30 истоветних 

примерака који су  подељени присутним члановима - у прилогу.) 

 

Након краће дискусије и разматрања Записника председник СР ставља предлог 

за усвајање записника са 4.седнице на  гласање.  Након гласања једногласно је 

донета  

 

О Д Л У К А 

о усвајању записника са 4  седнице Савета родитеља, одржане  05 . 04.  2023. године. 

2) Председник прелази на другу тачку дневног реда и даје реч директорки 

школе Драгани Нешић. 

 

 Директорка је информисала присутне да је школа организовала заједнички 

родитељски састанак за  родитеље ученика од 5. до 8. разреда у петак. Такође је 

обавестила учитеље и усмено и на вибер групи да се  неће сазивати заjеднички 

родитељски за родитеље ученика  од првог до четвртог разреда јер су то мала деца 

и то превелико  инсистирање би вршило превелики притисак на њих. Директорка је 

напоменула да је изненадило и збунило што је јако мали број родитеља  био 

присутан на заједничком родитељском састанку, с обзиором на ситуацију  и 

тренутак у који смо се нашли. На састанку је било и деце. Директорка обавештава 

присутне родитеље да су сви запослени били у великом шоку и да је школа тога 

дана имала стручно педагошки надзор. Приметили смо да су и деца била у великом 

шоку.Директорка је упознала присутне са активностима школе.  У чевртак је школа 

активирала школског полицајца да буде чешће у школи, а након тога смо 

ангажовали инспектора ПС Сурдулица, Драгана Митића да обави разговоре са 

децом. Најпре је обављен разговор са ученицима првог и другог разреда, затим са 

ученицима трећег и четвртог, онда петог и шестог и остало је да се договоримо за 

термин разговора са седмим и осмим разредом и са ученцима у подручним 

одељењима у Алакинцу, Биновцу и  Сувојници. Разговор је био на тему 

безбедности деце у реалном свету и безбедности у виртуелном свету, тј. 

безбедности на интернету. Директорка је назначила да се разговор са млађом децом 

водио на том неком нивоу кроз игру, да их разговор не би уплашио. Инспектор је 

након разговора био шокиран податком који је изнео  да  је много деце имало више 

пута контакт са оружјем. Деца не умеју да сакрију неке ствари, нека деца су се 

похвалила да активно иду у лов са свијим очевима, дедама. Ми као школа немамо 

право да родитељима одређујемо шта ће деца да раде када нису у школи, али те 

неке ствари не би смеле да се никако преносе на школу у смислу да се хвале како 

знају да баратају оружјем или да се доносе пластични пиштољи. По речима 

директорке инспектор је био два дана у школи, четвртак и петак и све време је 

обављао разговор са децом. Директорка школе је одмах у групи упутила 

наставницима да се од тог тренутка, тј. од четвртка избегну све писмене  провере, 

да се избегне она редовна настава по годишњем плану, у смислу да се не мора тога 

дана радити наставна јединица  која је планом предвиђема, већ да деца уколико 

имају потребу и желе да причају и желе да нешто избаце из себе, слободно причају 

о томе, изађу ако имају потребу и да та два дана не мора ни да имају наставу и да 

прате како се деца осећају и раде у том правцу. Та два дана су стварно тако и 

изгледала и деца су имала потребу да разговарају, да кажу шта мисле, да 

инспектора отворено питају. Ученци су се охрабрили да са полицајцем причају и да 
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га питају да им он нешто  каже у вези са догађајем, што је сасвим разумљиво. 

Директорка информише присутне да је обавила разговор у 4/3, 6/4 и у целом осмом 

разреду појединачно. Директорка додаје да је наставницима скренула пажњу да, 

ако примете да деца имају осмех на лицу, то апсолутно не схватају као да то дете 

подржава тај догађај или да се смеје због тога, већ да схвате да су то одбрамбени 

механизми. То се дешавало код деце млађих разреда због тога што су уплашена и 

што су у шоку. Звали су нас из Општине  да са децом у 12,00 часова у нашој Цркви 

положимо венце и запалимо свеће и то смо наравно прихватили, али смо деци 

нагласили да пођу само деца која желе да иду, јер нисмо желели да излажемо децу 

додатном стресу. Било је деце која су желела да иду и пошли су са нама и били су 

врло пристојни, стрпљиви, одмерени и јако дорасли том читавом догађају и том 

тренутку. Зато смо и похвалили децу и директорка је замолила одељењске 

старешине да свој деци пренесу њену захвалност. У петак, у 16,30 одржан је 

заједнички родитељски састанак. Директор обавештава присутне да је психолог 

школе Ирена Николић за тај састанак припремила једну стручну презентацију о 

поступању установе у кризним ситуацијама. То су смернице за родитеље како 

треба разговарати са децом о кризним ситуацијама и директорка ће свим члановима 

савета родитеља проследити презентацију, а сваки члан савета ће моћи да проследи 

презентацију  родитељима свог одељења. Директорка информише присутне да су 

од понедељка присутни полицајци у школи и испред школе, али не нон стоп јер 

још увек нису добили појачање. Директорка је полицајцима дала неколико 

ископираних примерка, пошто се они смењују,  кад је набитније у преподневној и 

поподневној смени да они буду ту. Најбитније је да они буду ту пре доласка у 

школу за време прве и друге смене,  за време великог одмора, за време одмора од 

10 минута, као и након школе када ученици одлазе из школе. Директорка такође 

додаје да је у школи 09. маја организован и обављен разговор са инспекторима 

БИЕ. 

 Директорка предлаже Савету родитеља, а напомиње да је то и предлог 

полицајаца,  да ученици нижих и виших разреда улазе на главни улаз, како би 

полицајци могли да исконтролишу сву децу док траје  њихов надзор и надамо се да 

ће он трајати  до краја школске године. Такође директорка наглашава да то не 

значи да родитељи који довозе и одвозе своју децу до школе паркирају своје 

аутомобиле у улици Јадранској и Козарачкој и да направе гужву и још више угрозе 

безбедност деце. Директока додаје да је добила снимак на коме се види општи 

колапс испред школе од возила и гужве и моли све присутне да скрену пажњу свим 

родитељима да не паркирају своја возила непосредно испред школе. Напомиње да 

су увек испред школе дежурни наставници, неколико помоћних радника и сада су и 

полицајци стално ту и моли родитеље да не довозе децу непосредно до главног 

улаза. На тај начин ће сва деца бити безбедна, полицајци ће моћи да прате кретање 

ученика и њихов улазак у школу и излазак из школе.  

 Председник Савета родитеља подсећа родитеље да је на прошлом састанку о 

томе било речи и да је  обновљена иницијатива  и донета одлука да родитељи не  

довозе децу и не паркирају аутомобиле испред школе. Председник моли чланове 

савета да опомену родитеље из свог одељења да се то више не ради. Председник 

сматра де нема потребе да се поново покреће иницијатива, да се поново доноси 

иста одлука и моли присутне да се потруде да се ова одлука подигне на виши ниво 

и да се испоштује. Донет је јединствен закључак да сви чланови савета родитеља 

објаве у вибер групи свог одељења да је строго забрањено да довозе децу и 

паркирају кола испред школе у јадранској и козарачкој улици. 
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 Директорка додаје да ће сада и полицајци који су испред школе сваког дана 

регулисати саобраћај. 

 Председник ставља предлог директора школе,  да ученици нижих и виших 

разреда улазе на главни улаз до краја наставе,  на гласање. 

  Након гласања предлог је једногласно усвојен и донета је 

 

О Д Л У К А 

да до краја наставне године ученици нижих и виших разреда улазе на главни 

школски улаз како би школски полицајци могли да пруже потребну безбедност 

свим ученицима приликом њиховог уласка у школу 

  

            3) Председник отвара трећу тачку дневног реда и даје реч директору 

школе.     
Директор школе истиче да сада школа има изузетну сарадњу са 

полицајцима. Полицајци се смењују сваког дана и упознајемо се још са њима, 

разговарамо са њима. Директорка је пренела своје утиске родитељима да  деца 

другачије гледају на ову ситуацију баш зато што виде те полицајце испред, да стану 

и разговарају са њима и некако су деца осетила да су полицајци део наше школе. 

Директорка обавештава чланове савета да је појачано дежурство на улазу школе и 

школи много значи што је само тај један улаз и што ће доњи улаз да буде затворен.  

На улазу су обично по три, четири помоћна радника преподне, поподне буду два 

кад су млажи разреди. Ту су сад и полицајци и запослени из управе који су нон 

стоп по ходнику и у учионицама. Деца воле да буду уважена, и директорка додаје 

да воли да уважи децу и види колико је деци битно кад се уважи њихово мишљење, 

кад се питају и саслушају. Петаци и шестаци су живахнији, али су приметили 

читаву ситуацију и умеју и они да кажу своје мишљење о читавој ситуацији.  

Један члан Савета родитеља се јавио за реч и прочитао допис његовог 

одељења. У допису је наведено да је одлична ствар да на територији целе 

републике свака школа сада има по једног,  негде и по два полицајца, али да се 

мора имати у виду да они не могу да обављају своје редовне активности и да би 

требало да се захтева трајно решење тог проблема од стране Министрства просвете  

и Министарства унутрашњих послова и да свака школа треба да има свог 

полицајца. 

Директорка информише присутне да се школа у више наврата писмено 

обраћала Полицијској управи и тражили школског полицајца још много пре него 

него да се све ово деси, а пре свега због тога што постоји велика потреба за тим. 

Директорка додаје да се свакодневно, а нарочито  викендом окупљања велики број 

деце који остављају иза себе огромне количине стакла јер ломе флаше. Поред тога, 

директорка додаје да је школа поред школског полицајца тражили и саобраћајну 

патролу у периоду од 21,00 до 1,00 после поноћи, која би  обилазила  што чешће 

школско двориште, да би  код деце створили  осећај и навику да ће полиција да 

наиђе  и да то више не смеју да раде и одговор нисмо добили. На састанцима, по 

речима директорке,  сваки пут је добијен  усмени одговор официра Тамаре Кратић 

да они немају људство и да не могу да испуне захтев јер је десет полицајаца 

отишло у пензију а да ниједан нови није примљен. Такође директорка напомиње да 

се школа пре две недеље писмених захтевом обратила и Школској управи 

Лесковац, да они реагују према Министарству унутрашњих послова и просветни 

саветник нас је обавестио да се чуо и проследио њима допис али да су му они рекли 

да они немају људство. Директорка такође напомиње да се након овог немилог 
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догађаја планира запошљавање 1.200 полицајаца  и да се искрено нада да ће један 

бити наш и да ће он бити стално присутан. По речима директорке лепа је ствар 

приватно обезбеђење, али је питање колико би овде могло да буде плаћено 

приватно обезбеђење јер школа ради у две смене, а с друге стране школа има још 

три објекта. На Школском одбору је такође покренуто то питање и  утврђено је да 

је потребно више лица како би се покриле обе смене и да у Сурдулици немамо 

такве агенције са таквом врстом услуга које би могле да ангажују довољан број  

лица. Директорка је такође истакла да не разуме шта значи деци да  у затвореном 

простору стављају капуљаче. Такође је додала да су са помоћником директора 

гледали снимак са камере како два дечака ломе знак за паркирање испред школе из 

чисте обести. Позвали смо полицију, одгледали су снимак и нису могли да их 

идентификују јер носе капуљаче. Да се не би код деце стварао неки додатни 

притисак и осећај додатног страха и напете атмосфере, директорка се искрено нада 

да је довољно присуство дежурних наставника испред и иза школе и два дежурна 

наставника на сваком спрату од приземља до другог спрата, стручних сарадника 

Ирене, Сање и Маје, два помоћника директора и њено присуство и присуство  два 

полицајца испред школе, да би се деца осећала  безбедно.  

Један члан савета родитеља се јавља за реч и предлаже да психолог школе 

једном месечно одржи неки час у одељењу јер можда постоје деца која имају 

проблем а не желе да га поделе са родитељима или се устручавају да им кажу, а 

психолог ће да примети. По речима родитеља често се дешава да  децу пошаљу код 

психолога а они имају неки стид од тога. Родитељ предлаже да би то могао да буде 

неки час  на часу физичког васпитања или неки посебно испланиран час психолога.  

Директорка објашњава да најпре постоје одељењске старешине које 

обављају разговор са децом, а кад наставник није ту часове замењују педагог или 

психолог. Психолог Ирена Николић сваке недеље ради радионице са децом. 

Педагог Сања Стаменковић такође стално ради са децом и са Вршњачким тимом, 

води инструктивне разговоре са децом. Директорка додаје да је са децом баш на ту 

тему обављен разговор да није срамота ићи код психолога,  да је сасвим природно и 

нормално и да свако има потребу да разговара са неким ко му није толико близак, а 

ко је стручан да детету помогне. 

 

Након краћег разматрања и дискусије родитеља председник прелази на 

следећу тачку дневног реда. 

 

 4) Текућа питања; 

  

            Пошто  нема питања и предлога председник  закључује 5. седницу.              

  

 

Седница је завршена у 19.05 часова. 

 
 

 

  

записничар                                   ПРЕДСЕДНИК САВЕТА РОДИТЕЉА 

 ЈЕЛЕНА БОГДАНОВИЋ       ЂОРЂЕ СТАНКОВИЋ 
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